
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jaarverslag NVWK 2022 

door Frans van der Storm, secretaris 

Inleiding 

Het jaarverslag over 2021 bevatte in de inleiding best wel veel teleurstellingen. Ons voornemen om 

het twaalfde lustrum eens lekker royaal te vieren werd doorkruist door de beperkende maatregelen 

vanwege Covid. En ondanks dat op de keper beschouwd behoorlijk veel werk was verzet, het voelde 

anders. De puf leek eruit, de verenigingsbrede activiteiten waren er niet. Omdat we tóch een feestje 

wilden vieren, hebben we dat gewoon een jaar opgeschoven. Zo van: we hebben de zestig jaar 

inderdaad volgemaakt, nu mag het. 

Laten we eerlijk zijn, het is niet helemaal geworden wat we ons ervan hadden voorgesteld. Samen 

met de coördinatoren van de werkgroepen hadden we een breed palet van excursies, lezingen, en zo 

nog het een en ander bedacht. Maar, we begonnen het jaar wéér met een lockdown; zelfs onze 

gebruikelijke nieuwjaarswandeling op de eerste zaterdag van het jaar hebben we twee maanden 

moeten uitstellen. Was het dan allemaal drama in 2022? Nee, natuurlijk niet. 

Activiteiten van werkgroepen 

Er is weer een vogelcursus gegeven, met bijbehorende excursies. En sowieso was het een goed 

excursiejaar, in totaal 19 keer zijn we eropuit getrokken. Dichtbij naar Helofytenfilter, Berkenwoudse 

driekhoek en Hooge Boezem achter Haastrecht, maar net zo goed naar de Kampina (vlinders en 

libellen) en naar de Dordtse Biesbosch. We merken dat er behoefte is om niet alleen soortgerichte 

excursies te houden, maar ook gebiedsgerichte waar natuur en landschap in samenhang worden 

behandeld. 

Anthonie Stip verzorgde een interessante lezing over Trends in natuurbescherming, direct na de 

Algemene vergadering in maart. Verder zijn lezingen verzorgd door Abe Maaijen over zijn reis naar 

de Zambezi, door Sjaak Willemstein over duurzaam tuinieren en bokashi maken, door Henk van der 

Weijden over biodiversiteit in sloten vroeger en nu, en last but not least door Kees Moeliker over zijn 

Natuurhistorisch. Aan alle inleiders nogmaals grote dank voor hun inzet om ons deelgenoot te maken 

van hun inzichten en kennis. 

 

In de jaarlijkse bijeenkomst van de coördinatoren met het bestuur zijn de successen en de 

teleurstellingen van de werkgroepen besproken. Voor dit jaarverslag noemen we: 

- de inbraak op Schaapjeszijde, waarbij onder andere twee motorkettingzagen en andere kostbare 

materialen zijn gestolen. Voor de landschapswerkgroepen staat daar tegenover dat in het Loetbos 

plezierig en effectief is samengewerkt met Staatsbosbeheer, en dat met de aanschaf van nieuw 

materieel meteen een milieuslag is gemaakt. 

De knoploeg Krimpen is still going strong met het onderhoud op haar vaste locaties. 



- Het broedvogel- en torenvalkproject van de werkgroep Roofvogels is voorspoedig verlopen, en 

heeft geleid tot een publicatie in het blad de Takkeling. 

- De werkgroep Jeugd heeft haar beoogde doelstelling behaald met vijf activiteiten specifiek voor de 

doelgroep, waaronder de zeer geslaagde excursie naar de geitenboerderij van Mart-Jan de Jong en 

eind 2022 het bezoek aan het Natuurhistorisch Museum in Rotterdam, in het verlengde van de lezing 

van Kees Moeliker. 

- Hans Kouwenberg kon vanuit de werkgroep Winterwatervogels melden dat de resultaten van de 

tellingen inmiddels hebben geleid tot inzichten bij het ministerie van LNV en de aanwijzing van de 

Krimpenerwaard tot Important Bird Area. 

- De werkgroep Uilen heeft eer ingelegd met haar fietsexcursie in en rond het Loetbos op zoek naar 

de diverse uilensoorten in onze polder. 

- De werkgroep Weidevogels had helaas een minder succesvol jaar dan in 2021. Het aantal gevonden 

nesten was al minder, en de combinatie van weersomstandigheden en predatie gaf een extra zetje 

tot bescheiden succes. 

- De werkgroep Planten laat steeds meer van zich horen en zien met de tweewekelijkse 

inventarisaties, en ook met gewaardeerde bijdragen aan de activiteiten van FLORON in onze 

provincie. 

- Leen Verschoor en zijn werkgroep RO laten meer en meer zien hoe belangrijk is het om het beleid 

van de overheden te volgen en daarover zienswijzen te formuleren. Laten we zeggen dat beide 

gemeenten in de Krimpenerwaard weten van ons bestaan. 

Projecten 

Behalve in werkgroepen zijn leden ook actief in projecten. Al eerder is aandacht besteed aan het 

project Graslandvlinders, dat in oktober nog een forse impuls heeft gekregen met de aanpak van de 

Lekweide bij Bergambacht. In de eerste fase was dit deelproject op een forse tegenvaller uitgelopen. 

Met de lessen die we daaruit hebben getrokken, en met een genereuze bijdrage van de loonwerker, 

is de Lekweide opnieuw aangepakt, op een iets andere locatie en met een fors andere werkwijze. 

Een tweede project dat afgelopen jaar veel aandacht kreeg is Prachtlint, ooit van de grond gekomen 

via de motiemarkt van de gemeente Krimpenerwaard. Inmiddels hebben bijna alle belangrijke 

partijen in de polder zich bij het project aangesloten en zo werken zij samen aan herstel en 

versterking van de biodiversiteit in de bermen langs wegen en kades. 

Intern hebben we twee projecten lopen. Ten eerste de inventarisatie van onze materialen: wat 

hebben we eigenlijk in eigendom, waar bevindt het spul zich, wie beheert het, wanneer zijn 

onderhoud en vervanging aan de orde? Simpele vragen, maar best lastig om goed te beantwoorden. 

Floor Andeweg en Nico Hagendijk hebben deze taak op zich genomen. 

Het tweede interne project gaat over de huisvesting. Onder de bezielende leiding van Huug Luigies 

zijn inmiddels meerdere stappen gezet om tot een goede verkenning te komen. Wij hebben onze 

serieuze belangstelling voor een locatie bij het Loetbos kenbaar gemaakt aan de eigenaar/beheerder, 

en hopen in 2023 stevige vervolgstappen te kunnen zetten. 

Ontwikkeling vereniging 

Een vereniging bestaat bij de gratie van leden, van mensen die zich met anderen verenigen op wat de 

vereniging beoogt: het bestuderen, beschermen en beheren van het landschap en de natuur in de 

Krimpenerwaard. Daar werken we aan, daarvoor betalen we een jaarlijkse bijdrage, daarover praten 

wij tijdens en buiten onze activiteiten met bekenden én onbekenden (bijvoorbeeld bezoekers in de 

gebieden). 

Wij zijn blij met de voortdurende aanwas van nieuwe leden. Zo mochten we 51 nieuwe leden (29 met 

een basislidmaatschap, 21 ‘gezins’leden met 41 leden in de ‘aanhang’, 1 cadeaulidmaatschap en 1 

donateur). Helaas is ook het lidmaatschap van 22 leden beëindigd (om reden van overlijden, 



verhuizing, financieel of gewoon zomaar). Lang verhaal kort: op 1 januari stond de teller op 904 

leden, inclusief alle gezinsleden. 

Een bloeiende vereniging bestaat bij de gratie van actieve leden: vrijwilligers die zich via 

werkgroepen inzetten voor een diversiteit aan activiteiten, of soms gewoon voor een incidentele 

actie (denk maar aan reuze balsemientrekken) of lekker meegaan met een excursie of lezingen 

bijwonen, of een foto insturen voor op de site, of…. 

Een belangrijke groep vrijwilligers wordt gevormd door de coördinatoren van de werkgroepen. Zij 

nemen het bestuur veel werk uit handen, zij zorgen dat signalen uit de vereniging bij het bestuur 

komen, zij helpen het bestuur beleid te vormen en richting te geven.  

Ook in die groep vindt voortdurend verversing plaats. Pia Vrucht en Joep Vanderbroeck coördineren 

de werkgroep Uilen en Wil Sluis en Ton Hoefnagel hebben de coördinatie van de werkgroep Vlinders 

en libellen op zich genomen. Voor de werkgroepen Water en voor Zoogdieren staan de vacatures nog 

open. De coördinatie van de vogelwerkgroepen werd ingevuld door Vincent van Dijk, echter hij 

verhuist begin 2023 naar Drenthe waarmee de vacature voor deze uitdagende positie opnieuw 

openstaat.  

Voor alle actieve leden hebben we begin september een buitengewoon geslaagde bijeenkomst 

georganiseerd, achter de Hendrikshoeve, met uitstekende catering met producten uit de 

Krimpenerwaard van de Voedselfamilie.  

Tot slot 

2022 is in meerdere opzichten een roerig jaar geweest. Het is goed te merken dat er onrust heerst in 

de wereld en daarmee onzekerheid in ons bestaan. Het kabinet maakt veel beleid en regels, maar de 

uitvoering laat vaak te wensen over. Het is niet alleen de onrust die wordt veroorzaakt door wat 

groepen die zich luidruchtig roeren via de sociale media en op het Malieveld, het is voor ons ook het 

inzicht dat essentiële waarden in onze maatschappij en in onze omgeving niet die prioriteit krijgen 

die nodig zijn om de wereld leefbaar te houden. Ik doel hierbij vooral op de wijze waarop natuur 

wordt behandeld: steeds als stiefkindje van het beleid, bij voorkeur met geitenpaadjes te 

doorkruisen, gezien als productiefactor in plaats van als mogelijkmaker van ons leven. 

Wij, bestuur van de NVWK, hechten grote waarde aan samenwerken met álle partijen in onze leef- 

en werkomgeving om ieder naar vermogen bij te dragen aan een betere wereld. Een wereld waarin 

we gezond kunnen leven en werken om in ons bestaan te voorzien, waarin we elkaar respecteren – 

ook door elkaar aan te spreken op en te luisteren naar elkaars standpunten, te zoeken naar 

gemeenschappelijkheid in belangen. 

 

 


